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D. 9. februar 2022 blev der afholdt møde i bestyrelsen i Dansk Selskab for 

Fysioterapi (DSF), med følgende dagsorden: 

1. Velkomst og godkendelse af dagsorden 

2. Debriefing fra fællesmøde med HB d. 27. januar 

3. Udpegning til specialiseringsråd, 2022-2025 

a. Vi har modtaget 6 ansøgninger, heraf 2 genansøgere 

4. Specialisering for alle 

a. Orientering om fastlæggelse af takst – HB beslutning d. 26. 

januar 

5. Projekt ’understøttelse af faglige selskaber’ 

a. Herunder orientering fra første fokusgruppe møde d. 7. feb. 

6. Dialogmøde d. 8. marts og bestyrelsesmøde d. 7. marts 

a. Forberede indhold til dialogmødet 

7. Siden sidst (fast punkt) 

 

8. Korte infopunkter 

a. Opfølgning fra HB med relevant indhold for DSF, inkl. DSF’s 

økonomi 

b. DSF får flere opgaver og udvider sekretariat:  Herunder 

ansættelse af studentermedhjælp  

c. LVS og Vælg Klogt projekt – webinar d. 3. marts 

d. Måleredskaber i journalerne og datadrevet fysioterapi, herunder 

henvendelse omkring adgang til måleredskaber  

e. Fejring af kliniske forsøg – prisuddeling, hvori DSF er involveret 

f. Fagkongres 2022 og deltagelse plus synlighed af faglige 

selskaber samt studiedagen d. 16. marts 

9. Evt. 
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1. Velkomst og godkendelse af dagsorden  

GA bød velkommen til mødet og gennemgik dagsorden med henblik på 
bemærkninger og godkendelse.  
.  
Konklusion 
Bestyrelsen godkendte dagsorden til mødet. 
 
 
Indstilling  
Det indstilles, at bestyrelsen godkender dagsorden. 
 

2. Debriefing fra fællesmøde med HB d. 27. januar 

Under punktet var en gensidige tilbagemelding fra fællesmøde med HB d. 27. 

januar, hvor der var fokus på prioritering af forslag til fællesindsatser på tværs 

af det faglige og politiske ben.   

Bestyrelsen var enige i, at fællesmødet havde fungeret godt og man oplevede 

et stort engagement fra alle deltagere.  

Der blev dog også peget på, at der med fordel kunne være afsat mere tid ifm. 

gruppearbejdet. GA fremhævede, at den tid som indledningsvist blev brugt til 

at orientere fra ’projekt faglighed i fysioterapi’ burde være prioriteret til 

udformning af fællesindsatser. 

På fællesmødet var der efter gruppearbejdet blevet peget på følgende 

områder til fællesindsatser: 

1) Ældreområdet, herunder mulighederne i, som fysioterapeut, at arbejde 

med ældre skal profileres mere og tydeligere over for studerende og 

dimittender 

2) Psykiatrien og mere kvalificeret fysioterapi i psykiatrien 

3) Opgaveglidning/opgaveudvikling, herunder afklare, hvordan de faglige 

selskaber kan byde ind på opgaveløsningsområdet. 

4) Studerende og dimentender: Strategi for at syrke samarbejdet mellem 

foreningen og skolerne / fysioterapeut uddannelserne. 

Bestyrelsen var optaget af, at fokus på opgaveglidning/opgaveudvikling skal 

fastholdes ind i den videre bearbejdelse i koordineringsudvalget, som mødes 

d. 2. marts. Ligeledes blev det betonet, at der udarbejdes en fælles template 

eller metode, hvor de 3 niveauer makro, meso og mikro er 

omdrejningspunktet.  

Bestyrelsen understregede, at der i den videre konkretisering af 

fællesindsatser skal være fokus på at få konkret indhold på aktiviteter og 

præciseret hvem der gør hvad. Det er vigtigt, at de nye forslag fra fællesmødet 

nu bliver taget seriøst og bliver udfoldet til specifikke indsatser og aktiviteter. 

På fællesmødet var der også blevet drøftet nyt ’2012-grundlag’. Bestyrelsen 

var enige i, at beslutningen om at starte forfra med udarbejdelse af helt nyt 

grundlag var det helt rigtige – her med henvisning til tilsvarende drøftelse på 

bestyrelsesmødet d. 26. marts 2022. Bestyrelsen imødeså en kommende 
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proces, hvor det eksisterende samarbejdsgrundlag (2012) kan bruges som et 

overgangsdokument. 

 

Konklusion 

Bestyrelsen foretog en gensidig debriefing fra fællesmødet med HB d. 

27. januar med faldne bemærkninger. 

 
 

3. Udpegning til specialiseringsråd, 2022-2025 (HIB / LT) 

HIB og LT orienterede fra ansøgninger til specialiseringsrådet 2022-2025. HIB 

nævnte, at der var modtaget ansøgninger fra i alt 6 kompetente og 

kvalificerede personer. Heraf var der genansøgt fra 2 af de hidtidige 

rådsmedlemmer i kraft af Kirsten Nordbye-Nielsen og Behnam Liaghat.  

Bestyrelsen kvitterede og var positive over, at der var modtaget 6 ansøgninger 

til rådet.  

Bestyrelsen foretog efterfølgende udpegning på baggrund af indstilling fra HIB 

og LT, som forud for mødet havde gennemgået alle ansøgninger. HIB 

henviste til kommissorium for specialiseringsrådet, hvor det er angivet at rådet 

skal sammensættes ud fra disse kriterier: 

• Forskning: Fysioterapeut (fx Phd. docent, lektor) med kendskab til 

forskning og udvikling i fysioterapi.  

• Professionshøjskolerne: fysioterapeut (lektor, uddannelsesleder etc.) 

med kendskab til organisering af uddannelsen og indhold i 

grunduddannelse i fysioterapi  

• Klinisk praksis: fysioterapeut (gerne specialist) med lang erfaring i 

klinisk praksis og bredt kendskab til forskellige specialer  

• Fra hvert speciale: anerkendt specialist i specialet og/eller person med 

fyldestgørende kendskab til specialet, evt. underviser på 

efteruddannelseskurser inden for specialet  

• Formanden for specialiseringsrådet: indgående kendskab til 

specialiseringsordningen, varetager formandsfunktion i rådet  

Udpegning 

I sin udpegning, betonede DSF’s bestyrelse bl.a. kontinuitet, idet vi er i en 

periode, hvor der er behov for at konsolidere specialiseringsordningen og sikre 

fortsat flere godkendelse og generelt større udbredelse. På den baggrund blev 

specialiseringsrådet udpeget således: 

 

• Heidi Marie Brogner (formand) – DSF bestyrelse, og fortsætter i rådet 
fra perioden 2018-2021 

• Kirsten Nordbye-Nielsen, arbejder ved Aarhus Universitetshospital og 
baggrund fra Dansk Selskab for Pædiatrisk Fysioterapi - fortsætter i 
rådet fra perioden 2018-2021 
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• Eric Cheret (Arbejder som kliniker på halv tid og studerer ved Aarhus 
Universitet på halv tid) 

• Behnam Liaghat, underviser samt forsker ved SDU - fortsætter i rådet 
fra perioden 2018-2021 

 

• Suppleant: Brian Østergaard, MDT og lektor ved University College 
Nordjylland 

 

Bestyrelsen var positive for de øvrige ansøgere og opfordrede til, at de 

overvejer øvrige muligheder for at involvere sig i den faglige udvikling og 

gerne, som aktive omkring bestyrelsernei deres respektive selskaber.  

GA rundede punktet af med at kvittere for det store arbejde, som HIB lægger i 

sit virke som formand for specialiseringsrådet. GA og den øvrige bestyrelse 

var meget taknemmelige og det blev bemærket, at en del af den succes, som 

specialiseringsordningen har oplevet med snart 300 godkendelser, siden 

2018, har HIB været en vigtig person og spillet en vigtig rolle i. 

 

Konklusion 

Bestyrelsen godkendte sammensætning af specialiseringsrådet for 

perioden 2022-2025. Rådet blev sammensat med følgende medlemmer:  

Heidi Marie Brogner (formand), Kirsten Nordbye-Nielsen, Eric Cheret og 

Behnam Liaghat. Desuden blev Brian Østergaard udpeget som 

suppleant. 

 

4. Specialiseringsgodkendelse for alle (GA / LHL) 

- Samt henvendelse rehabilitering og specialisering 

GA og LH henviste til, at specialiseringsordningen åbnes for, at ”ikke-

medlemmer” kan ansøge i kraft af ”specialisering for alle”, som blev godkendt 

af repræsentantskabet i august, 2021. 

På DSF’s bestyrelsesmøde d. 8. november, blev det besluttet, på baggrund af 

en beregning af de hidtidige udgifter til dels udvikling og dels drift af 

ordningen, at en takst for ”ikke-medlemmer” skal fastsættes til max 4.000 kr. 

for førstegangsansøgere og 1.000 kr. ved re-certificering.  

GA nævnte, at HB i møde d. 26. januar havde behandlet DSF’s indstilling til 

beløb. På HB mødet besluttede et snævert flertal (6 mod 5), at taksten skal 

sættes svarende til et års kontingent for ordinære medlemmer af foreningen. 

Dvs. en takst på knap 7.000 kr. 

 

Bestyrelsen var ærgerlige over, at HB ikke havde fulgt DSF’s indstilling. 

Særligt når der var en reel udregning bag, som sandsynliggjorde de udgifter, 

som reelt er forbundet med udvikling af ordningen og behandling af 
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specialiseringsansøgninger. Et ønske om at beslutte en højere takst, og 

dermed besværliggøre mulighederne for ansøgninger fra ikke-medlemmer, 

mener DSF’s bestyrelse strider imod beslutningen fra REP.  

Bestyrelsen var desuden opmærksomme på, at den nye mulighed for ikke-

medlemmer skal markedsføres. LHL nævnte bl.a. mulighed for at lave artikel 

til Altinget sundhed. Desuden var bestyrelsen enige om at få nyheden ud via 

de sociale medier. 

Henvendelse om rehabilitering og specialisering 

BDH introducerede til en aktuel henvendelse fra en fysioterapeut ansat i en 

kommune. Fysioterapeuten efterspørger specialebeskrivelse eller tilsvarende 

for fysioterapeuter, der skal varetage rehabilitering på specialiseret niveau. 

Dette førte til en kort drøftelse i bestyrelsen. 

Det skal afklares om henvendelsen specifikt omhandler den kommunale 

ydelse med samme titel, som er en del af sundhedsloven. Spørgeren bliver 

henvist til at se på specialebeskrivelserne for neurologisk selskab og evt. fra 

gerontologisk selskab. 

Generelt afføder henvendelsen en drøftelse af, hvordan rehabilitering, som 

fysioterapeutisk fagområde, bedst løftes i regi af de faglige selskber. Bør der 

være et særligt selskab med dette fokus, eller er det et fokus, som skal 

integreres i  de forskellige specialer.  

Bestyrelsen var enige om, at rehabilitering bør få mere opmærksomhed og 

netop derfor på sigt blive skrevet mere eksplicit ind i specialebeskrivelserne 

under specialiseringsordningen. Der var enighed om, at dette skal ske i et 

samarbejde med alle faglige selskaber med specialebeskriver. lige nu politisk 

bevågenhed på rehab. Men det er jo i praksis under andre specialer. Emnet 

skal på dagsordenen til et senere bestyrelsesmøde til en grundigere drøftelse. 

Desuden henviste bestyrelsen til beskrivelse af rehabilitering hos 

Sundhedsstyrelsen.  

Konklusion 

Bestyrelsen blev orientereret om HB’s behandling vedr. takst for ”ikke-

medlemer” ved ansøgning til specialiseringsordningen.   

Bestyrelsen drøftede aktuel henvendelse om rehabilitering og 

specialisering. 

5. Projekt ’understøttelse af faglige selskaber’ (GA og MHJ) 

GA orienterede omkring det igangværende projekt, hvor der er planlagt 3 

møder med fokusgruppeinterviews mellem de faglige selskaber. Møderne 

afholdes d. 7., 16. og 22. februar (kl. 16.30-18.30) virtuelt. 

GA nævnte, at alle selskaber har meldt ind og der er oprigtig stor interesse i at 

deltage. På fokusgruppemøderne er der på forhånd aftalt, at repræsentanter 

fra arbejdsgruppen på skift vil være interviewperson og referent på de 3 

møder.  
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GA nævnte, at det første fokusgruppemøde d. 7. februar havde været en stor 

succes med stort engagement fra alle deltagere, som fremstod åbne og ærlige 

i deres refleksioner omkring bestyrelsesarbejdet i de faglige selskaber. Der 

blev blandt andet peget på ønsket om at få frigjort flere ressourcer til alene at 

kunne fokusere på det faglige udviklingsarbejde og herunder udvikling og 

afholdelse af kurser. 

Bestyrelsen kvitterede positivt og så frem til resultaterne fra de tre 

gruppeinterviews. Disse vil indgå som orientering ved bestyrelsens næste 

møde d. 7. marts. 

Konklusion 

Bestyrelsen blev orientereret om projektet ”understøttelse af de faglige 

selskaber”. En første opsamling på de 3 gruppeinterviews sker på 

bestyrelsesmøde d. 7. marts.   

 
 

6. Dialogmøde d. 8. marts  

GA introducerede til punktet med forslag til program for dialogmøde med de 

faglige selskaber. Programmet indeholder følgende: 

- Status på Projekt understøttelse, herunder særlige pointer og næste 

skridt 

- Netværkskonsulenter. Status på processen og drøftelse i plenum af 

mulighederne og opmærksomhedspunkterne for de faglige selskaber 

og DSF 

- Opfølgning på fællesmødet med HB d. 9. november og konkrete fælles 

indsatser – inkl. gruppearbejde 

- Ny organisering omkring de faglige kurser 

GA foreslog, at der afsættes tid til drøfte de nye netværkskonsulenter. Hun 

pegede på, at der i Rep. beslutningen er nævnt, at et formål specifikt er flere 

medlemmer i de faglige selskaber, samt at skabe fokus på de faglige 

selskaber. Der bør tages en fælles drøftelse om, hvordan selskaberne selv ser 

mulighederne i det nye samarbejde. Denne drøftelse er yderligere aktualiseret 

af, at DSF/FS ikke bliver involveret i forarbejdet omkring de nye 

netværkskonsulenter eller i ansættelsen af disse. 

Bestyrelsen var enige i at afsætte tid til drøftelse netværkskonsulenternes rolle 

inden for det faglige område. Det blev drøftet at invitere repræsentant fra 

Danske Fysioterapeuter til at udfolde stillingsbeskrivelse, men det vurderes at 

der bliver en mere konstruktiv og proaktiv dialog, hvis vi tager udgangspunkt i 

de udarbejdere stillingsbeskrivelser..  

Hvad angår punktet om ovrdragelse af de faglige kurser, så nævnte 

bestyrelsen også vigtigheden af, at Sune Virkelyst, som ny 

uddannelseskonsulent deltager på mødet. Desuden skal der være en 

præsentation af, hvad aftale om overdragelse af faglige kurser indeholder. Og 
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det blev nævnt, at de faglige selskaber skal komme med bud på, hvordan de 

ønsker at gøre brug af Sune i deres arbejde med faglige kurser.  

 

Konklusion 

DSF’s bestyrelse gennemgik program for dialogmøde med de faglige 

selskaber d. 8. marts i Middelfart. 

 

7. ”Siden sidst” (fast dagsordenspunkt) 

Under punktet er der mulighed for at give gensidig orientering om de 

forskellige indsatser, som kører (fastlagt i årlig handlingsplan) og om øvrige 

aktiviteter med DSF relevans.  

- LHL nævnte at han har været i dialog med Dansk Selskab for 

Sportsfysioterapi (DSSF) om mulighederne for at sikre adgang til 

videnskabelig litteratur og artikler. Lars Damsbo har nævnt, at han evt. 

vil indgå i et kommende arbejde frem mod Repræsentantskab 2022 

med henblik på at stille forslag om adgang til videnskabelig litteratur. 

LHL og GA nævnte, at der sammen med DSSF planlægges DSF 

webinar, med særligt fokus på den videnskabelige litteratur. 

 

8. Information og korte diskussionspunkter 

Under punktet præsenteres aktuelle informations- og afklaringspunkter. 

Punkterne er afstemt mellem DSF’s sekretariat og DSF’s formand. Der 

opfordres til, at alle bestyrelsesmedlemmer forud for hvert møde fremsender 

forslag til punkter af denne karakter. 

 

8.1 Opfølgning fra HB med relevant indhold for DSF, inkl. DSF’s økonomi 

(GA og LHL) 

GA og LHL gav kort orientering fra møde i HB d. 26. januar, hvor de oplevede 

en fejlagtig skriftlig fremlæggelse af budget 2022. De forventer at der bliver 

rettet op på formuleringen i forbindelse med indgivelse af kommentarer til 

referatet.  

GA opsummerede desuden, at HB har drøftet DSF’s økonomi i lyset af 

ændringerne som følge af overdragelsen af de faglige kurser og ansættelsen 

af Sune. Hun foreslog, at der på det udvidet bestyrelsesmøde d. 7. marts 

afsættes tid til at gennemgå budget for 2022 i forbindelse med drøftelse af 

DSF’s strategi og handleplan.  

 

8.2 DSF får flere opgaver og udvider sekretariat:  Herunder ansættelse af 

studentermedhjælp (GA og LT) 
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GA og LHL orienterede om, at Sune Virkelyst d. 1. marts starter i stillingen 

som uddannelseskonsulent og skal understøtte de faglige selskaber ved 

udvikling og planlægning af faglige kurser. Der er også sendt orientering til de 

faglige selskaber og lagt nyheden på hjemmesiden.  

GA nævnte også, at der d. 9. februar (efter bestyrelsesmødet) er 

ansættelsessamtaler med 4 kandidater til studentermedhjælp i DSF 

sekretariatet. Vedkommende skal bl.a. understøtte administration af ansøgere 

til specialiseringsordningen.  

.  

 

8.3 LVS og Vælg Klogt projekt – webinar d. 3. marts (LT) 

LT nævnte, at de faglige selskaber er inviteret til webinar, som afholdes i 

samarbejde med lægevidenskabelige selskaber d. 3. marts. Fokus er ”Vælg 

klog projektet”, som omhandler, at undgå overflødige behandlinger på 

sundhedsområdet. 

Bestyrelsen foreslog, at der også udarbejdes en nyhed til hjemmesiden med 

henblik på at der også bringes nyhed i corpus. Det er væsentligt at webinaret 

også synliggøres for andre end medlemmer af de faglige selskaber. 

 

8.4 Måleredskaber i journalerne og datadrevet fysioterapi, herunder 

henvendelse omkring adgang til måleredskaber (GA / BDH) 

GA nævnte at hun haft en samtale med Nils-Bo vos Andersen som er 

ansvarlig for Fys DB (database) om data-drevet fysioterapi og brug af 

databaser. GA er opmærksom på, vigtigheden af samle viden og erfaring 

omkring brug af data i behandlinger og herunder se på hvordan 

måleredskaberne kan understøtte dette.  

HIB nævnte der tidligere har været en DFys arbejdsgruppe som har kigget på 

journalføring, her kan være relevant at undersøge deres arbejde og inddrage 

erfaringer. 

MHJ supplerede med, at hun også tidligere har siddet i en arbejdsgruppe 

under patientstyrelsen, med et lidt tilsvarende fokus. Hun tilbød sig til at sidde 

med i det videre arbejde for at se på mulighederne for brug af data-drevet 

indhold i journalføringen.  

GA og BDH vil tage input med i det videre arbejde og involvere MHJ. 

 

8.5 Fejring af kliniske forsøg – prisuddeling, hvori DSF er involveret (GA 

og LHL) 

GA og LHL nævnte, at DSF har indgået samarbejde med Lægevidenskabelige 

Selskaber, Lægeforeningen, Dansk Sygepleje Selskab, Danske Patienter, 

Pharmadanmark, Trial Nation, 

Medicoindustrien,  Lægemiddelindustriforeningen og Dagens Medicin omkring 
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en ny ’fejring” af kliniske forsøg. Det vil foregå som en nominering og 

prisuddeling til de bedste kliniske forsøg og forskningsmiljøer inden for en 

række forskellige kategorier. 

GA nævnte at, DSF i første omgang skal udpege en fysioterapeut til 

dommerpanelet. Derefter igangsættes selve nomineringen som foregår ved at 

kollegaer indstiller personer som har været omdrejningspunkt for kliniske 

forsøg.  

LHL forslog udpegning af professor Kristian Thorborg. Bestyrelsen bakkede 

op om dette. GA vil efter mødet kontakte ham. Desuden vil LT orientere de 

faglige selskaber. 

 

 

8.6 Fagkongres 2022 og deltagelse plus synlighed af faglige selskaber 

samt studiedagen d. 16. marts (BDH og LT) 

BDH nævnte, at hun og LT er ved at afklare muligheden for at kunne mødes 

fysisk under fagkongressen. Bestyrelsen har tidligere vendt spørgsmålet og 

der lægges op til, at DSF sætter rammen for, at de faglige selskaber kan have 

et fysisk mødested, begge kongresdage.  

LT orienterede om den faglige studiedag, hvor fysioterapeutstuderende er 

inviteret dagen inden fagkongressen. De faglige selskaber er også inviteret og 

der er i programmet lagt op til, at der gives en kort introduktion til de faglige 

selskaber, hvor et udpluk af de faglige selskaber kan give en kort 

præsentation. 

 

9. Eventuelt 

GA orienterede om kommende møder i aftagerpaneetl for 

kandidatuddannelse. GA opfordrede bestyrelsen til at komme med input efter 

mødet, hvis der er særlige opmærksomhedspunkter, som skal tages med til 

møderne. 

GA nævnte desuden, at der er international ”Fysioterapiens dag d. 8. 

september”. GA foreslog, at der senere tales om muligheder for at lave et 

konkret indhold for dagen i samarbejde med de faglige selskaber. 

 


